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Postadress: Uppsala kommun, kommunstyrelsen, 753 75 Uppsala  
Besöksadress: Stadshusgatan 2 
Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 
E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 
www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text. 

Kommunstyrelsens protokoll onsdagen den 6 
mars 2024 

Plats och tid  
Kommunstyrelsesalen, klockan 10:30-16:30,  
ajourneringar klockan 11:45-13:05 och 14:10-14:20. 

Paragrafer 

32-59 

Justering 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av 
beslutsprotokoll. Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Protokollförare 

John Hammar, kommunsekreterare 

  

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-03-06 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-03-06 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
    

Närvarande 

Beslutande 

Erik Pelling (S), ordförande 
Tobias Smedberg (V), 1:e vice ordförande 
Therez Almerfors (M), 2:e vice ordförande 
Sofia Andersson (M) 
Eva Christiernin (S) 
Ehsan Nasari (C) 
Linda Eskilsson (MP) 
Jonas Segersam (KD) 
Kent Kumpula (SD) 
Hanna Victoria Mörck (V) 
Jennie Claesson (L) 
Asal Gohari (S) 
Erik Dagnesjö (S) 
Jonas Petersson (C) 
Ylva Stadell (S) 
Fredrik Hultman (M) 
Ulrik Wärnsberg (S) 
Eva Moberg (KD) 

Ej tjänstgörande ersättare 

Karolin Lundström (V) 
David Ling (MP) 
Anna Johansson Dahl (V) 
Klara Ellström (MP) §§ 36-59 
Mats Gyllander (M) 
Evelina Solem (KD) 
Alexander von Uckermann (SD) 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-03-06 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
    

Övriga närvarande 

Joachim Danielsson stadsdirektör, Ingela Hagström utvecklingsdirektör och 
biträdande stadsdirektör, Ola Hägglund ekonomidirektör och biträdande 
stadsdirektör, Christian Blomberg stadsbyggnadsdirektör, Åsa Nilsson Bjervner 
kanslichef, Marta Tiberg kommunikationsdirektör, Lena Grapp stadsjurist, Susanne 
Eriksson politisk stabschef, John Hammar och Sara-Carin Öhman kommunsekreterare 
samt Göran Carlén, Charlotte Skott, Lisbet Holmberg Stark, Gabriella Burel, Mario 
Rivera, Camilla Hanke Sönnerqvist, Ida Bylund Lindman föredragande 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-03-06 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
    

§ 32 

Val av justerare samt justeringsdag 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att utse Therez Almerfors (M) till justerare, samt 
2. att justeringen äger rum tisdagen den 12 mars 2024 

 

§ 33 

Fastställande av föredragningslista 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga till ärendet Delegation av rätten att besluta om instruktion till 
röstombud för Platssamverkan Gottsunda Valsätra, samt 

2. att med ändringarna ovan fastställa föredragningslistan. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-03-06 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
    

§ 34 

Föredragningar inför beslut 
Föredragningar inför beslut hålls i följande ärenden: 

Portföljen för samhällsbyggnadsprojekt 2024 

Näringslivsprogram och handlingsplan för näringslivsprogrammet 2024-2027 

 

§ 35 

Informationsärenden 
Kommunstyrelsen informeras om följande ärenden: 

Informationssäkerhet 

CIO Lisbet Holmberg Stark med personal informerar kommunstyrelsen om 
kommunens arbete med Cybersäkerhet. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-03-06 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
    

§ 36  

Upphandling projektchef för 
spårvägsprojektet 
KSN-2024-00224 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att fastställa förfrågningsunderlaget enligt bilaga 1 och påbörja 
upphandlingen av projektchef för spårvägsprojektet, samt 

2. att delegera till stadsbyggnadsdirektören att fatta tilldelningsbeslut. 

Deltar inte i beslut 

Ehsan Nasari (C) och Jonas Petersson (C) deltar inte i beslutet. 

Sammanfattning 

Ärendet avser att fastställa förfrågningsunderlaget för upphandling av projektchef för 
spårvägsprojektet. 

Projektchefens uppdrag är att leda den med Region Uppsala gemensamma 
projektorganisationen för spårvägsprojektet. Kostnaderna för projektchefen delas med 
Region Uppsala. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 27 februari 2024 § 50 
• Tjänsteskrivelse daterad 6 mars 2024 
• Bilaga 1, Upphandlingsdokument 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Jonas Segersam (KD) och Kent Kumpula (SD) yrkar avslag till 
föreliggande förslag. 

Jennie Claesson (L) och Erik Pelling (S) yrkar bifall till föreliggande förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-03-06 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
    

Beslutsgång 

Ordföranden ställer föreliggande förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller förslaget. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Therez 
Almerfors (M) med fleras avslagsyrkande med följande motivering: 
Vi står fast vid vårt nej till spårväg och säger ja till en utveckling där trygghet och trivsel 
överordnas täthet och där uppsalaborna inkluderas tidigare i processer. Eftersom vi vill 
ta fram en ny fördjupad översiktsplan för södra Uppsala ser vi också framför oss ett annat 
reseunderlag för kapacitetsstark kollektivtrafik. Vi yrkade därför avslag till ärendet.   
Kommunen behöver ha en restriktiv hållning både när det kommer till nya och redan 
beslutade investeringar. Att avbryta projektet Uppsala spårväg, som innebär en 
miljardnota för Uppsalas skattebetalare, är en sådan nödvändig prioritering. 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Sverigedemokraterna förordar BRT istället för spårväg. BRT är ett mer flexibelt och 
mindre kostnadsdrivande alternativ till spårväg. Vi ser även stora risker i att ge sig in i 
detta enorma projekt. Vår kommun är i nuläget i en ekonomisk lågkonjunktur med en 
mycket osäker prisutveckling på marknaden. Vi kan förvänta oss att det kommer leda till 
både kostnadsökningar och framskjutna delar av projektet. Storskaligheten i projektet 
bygger på osäkra befolkningsprognoser, något som ökar risken för att brister i 
lokalförsörjningen och infrastrukturen antingen leder till över- eller underkapacitet i 
områdena. Det är alltså mycket oklart hur stor del av invånarna som faktiskt kommer 
nyttja spårvägen då vi i dagsläget inte vet hur många som kommer bo i de nybyggda 
stadsdelarna. Spårvägen riskerar att bli överdimensionerad för det framtida behovet av 
kollektivtrafik, det är bättre är att investera i ett flexibelt alternativ som BRT. 

Särskilda yttranden 

Ehsan Nasari (C) lämmar följande särskilda yttrande: 
Centerpartiet förordar en annan lösning för Uppsalas kollektivtrafik. Vi delar bilden av att 
det finns ett behov av en kapacitetsstark och effektiv kollektivtrafik, men vi vill se ett 
system som både är flexibelt och tjänar hela Uppsala stad. Dessutom innebär 
spårvägsprojektet i sin nuvarande utformning stora risker för får både känsliga 
naturvärden och stadens dricksvatten i och med den planerade bron över Fyrisån. Med 
anledning av dessa ställningstagande avstår vi från att delta i beslutet. 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Efter många års utredningar är det äntligen dags att påbörja byggandet av spårväg. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-03-06 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
    

Uppsala är en av landets snabbast växande kommuner och det är glädjande att vi nu tar 
nästa steg för att säkra en pålitlig och hållbar kollektivtrafik för Uppsalaborna. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-03-06 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
    

§ 37  

Tillgängliggörande av lokaler till 
föreningslivet 
KSN-2023-03025 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att uppdra till kommunledningskontoret att tillgängliggöra kontorslokalerna 
på S:t Olofsgatan 27 för uthyrning till föreningslivet. 

2. att kontinuerligt följa bokningsläget av lokalerna samt efter 2 år genomföra en 
utvärdering som återrapporteras till KSAU. 

Sammanfattning 

Lokal överenskommelse mellan Uppsalas föreningsliv och Uppsala kommun syftar till 
att främja god samverkan mellan föreningslivet och Uppsala kommun. Vid 
revideringen av den lokala överenskommelsen 2018 upprättades en handlingsplan 
som angav aktiviteter i förhållande till de åtaganden som gemensamt tagits fram i den 
lokala överenskommelsen. Under åtagandet att verka för ökat nyttjande av 
kommunens lokaler av föreningslivet har kommunen tillsammans med föreningslivet 
utrett möjligheterna för ett föreningarnas hus. 

Kommunstyrelsen föreslås fatta beslut om att tillgängliggöra en lokal som möter 
föreningars intresse för kontors- och möteslokaler. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 27 februari 2024 § 34 
• Tjänsteskrivelse daterad 9 februari 2024 
• Bilaga 1, Förenings- och mötescentrum S:t Olofsgatan 27 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-03-06 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
    

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
(1) att beslutet kompletteras med ett uppdrag till kommunledningskontoret att 
aktualisera översyn av föreningsbidrag från 2017, och 
(2) att kontinuerligt följa bokningsläget av lokalerna samt efter 1 år genomföra en 
utvärdering som återrapporteras till KSAU i samband med uppföljning av översynen av 
föreningslokaler i enlighet som beskrivs i mål och budget 2024 uppdrag 31. 

Jennie Claesson (L) yrkar bifall till Therez Almerfors (M) med fleras yrkande (2). 

Kent Kumpula (SD) yrkar avslag till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) med fleras tilläggsyrkande (1) mot 
avslag och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors (M) med fleras tilläggsyrkande (2) mot 
avslag och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer slutligen arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Therez Almerfors (M) med fleras yrkande med följande motivering: 
Det är viktigt med ett levande och vitalt civilsamhälle, där föreningslivet är en viktig del. 
Genom LÖK-arbetet har det framkommit önskemål om ett föreningarnas hus, och detta 
kan vara ett första steg att erbjuda föreningar med god ekonomi centrala lokaler. Det är 
dock viktigt att se att förslaget innebär en subvention av dessa föreningar, och därför är 
det angeläget att se beslutet i ljuset av det uppdrag 31 (”Kartlägga och utreda hur 
kommunen tillhandahåller och finansierar lokaler för olika delar av föreningslivet”) som 
finns i kommunens mål och budget för 2024.  
Vi har ofta framhållit att man behöver se hela bidragsgivandet till föreningar i ett 
sammanhang, och därför bör också detta beslut ses i ljuset av en uppdatering av den 
översyn som gjordes den 20 april 2017. För vår del är det viktigt att förslaget är 
kostnadsneutralt och utvärderas för att se om det gett någon alls effekt inom ett år. 
Annars behöver nytt beslut fattas för att ständigt vara effektiva och ändamålsenliga.  
Vi är inte heller övertygade om att lokalerna är ändamålsenliga till de behov som 
framförts av föreningarna och ser det som problematiskt att de lokaler som erbjuds är 
centralt benägna och därmed inte underlättar för föreningar på landsbygden. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-03-06 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
    

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Det som föreslås är en form av riktat stöd till i stor utsträckning etniska och politiskt 
aktivistiska föreningar. Kommunen ansvarar för de ekonomiska riskerna samtidigt som 
föreningar erbjuds prisvärda kontorslokaler. Kommunen bör inte ingå överenskommelser 
med en otydlig paraplyorganisation utan istället utgå från varje enskild förening som 
vilken hyresgäst som helst. Sverigedemokraterna menar att stöd till föreningslivet inte 
skall erbjudas till politiskt aktivistiska eller etniska organisationer, därför kan vi inte ställa 
oss bakom förslaget. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-03-06 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
    

§ 38  

Finansrapport 1 januari - 31 december 2023 
KSN-2023-00440 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna finansrapporten för perioden 1 januari – 31 december 2023. 

Sammanfattning 

Enligt de finansiella riktlinjerna ska finansverksamheten kvartalsvis avrapporteras till 
kommunstyrelsen. Denna finansrapport redovisar utvecklingen inom den finansiella 
verksamheten för perioden 1 januari till 31 december 2023 och huruvida den har 
bedrivits i enlighet med fastställd policy och tillhörande riktlinjer.  

Varje månad sammanställs en finansrapport till kommunstyrelsens arbetsutskott. 
Dessa månadsrapporter återfinns i bilaga 1–12. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 27 februari 2024 § 35 
• Tjänsteskrivelse daterad den 18 januari 2024 
• Bilaga 1, Finansrapport per januari 2023, Uppsala kommunkoncern  
• Bilaga 2, Finansrapport per februari 2023, Uppsala kommunkoncern  
• Bilaga 3, Finansrapport per mars 2023, Uppsala kommunkoncern 
• Bilaga 4, Finansrapport per april 2023, Uppsala kommunkoncern 
• Bilaga 5, Finansrapport per maj 2023, Uppsala kommunkoncern 
• Bilaga 6, Finansrapport per juni 2023, Uppsala kommunkoncern  
• Bilaga 7, Finansrapport per juli 2023, Uppsala kommunkoncern 
• Bilaga 8, Finansrapport per augusti 2023, Uppsala kommunkoncern 
• Bilaga 9, Finansrapport per september 2023, Uppsala kommunkoncern 
• Bilaga 10, Finansrapport per oktober 2023, Uppsala kommunkoncern 
• Bilaga 11, Finansrapport per november 2023, Uppsala kommunkoncern 
• Bilaga 12 Finansrapport per december 2023, Uppsala kommunkoncern 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-03-06 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
    

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KC) lämnar följande 
särskilda yttrande: 
I rapporten framgår det att den höjda ränta lett till ökade räntekostnader vilket ställer 
extra stora krav på sunda investeringar. Att i dessa tider öka på låneskulden skulle slå 
hårt mot uppsalaborna, det är därför viktigt att prioritera rätt så att skulden inte ökar. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-03-06 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
    

§ 39  

Vänort i Ukraina 
KSN-2022-00946 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att uppdra åt kommunledningskontoret att inleda överläggningar om 
samarbete med Lviv i Ukraina i enlighet med föredragningen i ärendet, 

2. att uppdra till kommunledningskontoret att återkomma till kommunstyrelsen 
med förslag på framtida samarbete med Lviv, samt 

3. att förutom näringsliv och universitet även stämma av intresset från Region 
Uppsala och Länsstyrelsen. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen gav den 6 april 2022 kommunledningskontoret i uppdrag att 
undersöka möjligheterna för Uppsala kommun att ingå vänortsavtal med en kommun i 
Ukraina. 
Genom att ingå ett samarbete med en kommun i Ukraina kan Uppsala kommun bidra i 
arbetet med återuppbyggnaden av Ukraina genom att inom ramen för ett 
vänortssamarbete eller annan samarbetsform bidra med både kunskap och material. 

Den utredning om passande orter som genomförts har lett fram till förslaget att inleda 
samtal om samarbete med staden Lviv i västra Ukraina. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 27 februari 2024 § 36 
• Tjänsteskrivelse daterad den 22 februari 2024 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Jonas Segersam (KD), Ehsan Nasari (C), Jennie Claesson (L) yrkar 
bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-03-06 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
    

Särskilda yttranden 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Centerpartiet har sedan Ryssland inledde sitt anfallskrig mot Ukraina drivit frågan om att 
teckna vänortsavtal med en stad i Ukraina. 

Jonas Segersam (KD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är bra att kommunen äntligen inleder ett vänortssamarbete i Ukraina, som utretts 
sedan 2022. Utredningen bör innefatta en dialog med Region Uppsala och 
Länsstyrelsen, varför det är positivt att vårt yrkande om detta gick igenom i KSAU. 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Redan 2022 föreslog Liberalerna ett vänortssamarbete med en stad i Ukraina. Två år 
senare pågår fortfarande Putins fruktansvärda anfallskrig där många människor har fått 
sätta sina liv till. Miljoner kvinnor och barn har tvingats lämna sina män, bröder och 
pappor för att söka skydd i närliggande grannländer och i Sverige. Det är av yttersta vikt 
att vi i den fria demokratiska världen visar vårt stöd med det ukrainska folket, och särskilt 
alla barn, att de inte är ensamma. Som kommun har vi möjlighet att nå ut internationellt 
genom ett vänortssamarbete och ställa vår kunskap till förfogande när 
återuppbyggnaden ska påbörjas. Vi liberaler är glada över att detta vänortssamarbete 
nu blir verklighet. 
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§ 40  

Yttrande över Bättre information om 
hyresbostäder-kartläggning av 
andrahandsmarknaden och ett förbättrat 
lägenhetsregister (SOU 2023:65) 
KSN-2024-00103 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till Landsbygds- och infrastrukturdepartementet enligt 
ärendets bilaga. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun har mottagit ovan nämnda betänkande för yttrande senast 22 mars 
2024. 

Utredningen Ordning och reda på hyresbostadsmarknaden har haft i uppdrag att dels 
undersöka i vilken omfattning hyresvärdar agerar på ett sätt som medför negativa 
konsekvenser för hyresgäster, närområden och hyresbostadsmarknaden, dels 
överväga om ett register över hyresbostäder bör införas. 

I den första delen ingick att kartlägga och analysera andrahandsmarknaden för 
bostäder. I den andra delen ingick att överväga om ett register för hyresbostäder bör 
införas. I tilläggsdirektiv har den andra delen förtydligats genom att utredningen ska 
göra vissa justeringar av lägenhetsregistret. 

Betänkandet kan läsas i sin helhet här. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 27 februari 2024 § 37 
• Tjänsteskrivelse daterad 08 februari 2024 
• Bilaga, Yttrande över Bättre information om hyresbostäder-kartläggning av 

andrahandsmarknaden och ett förbättrat lägenhetsregister (SOU 2023:65) 

https://www.regeringen.se/contentassets/a1d12f474938452bbbc988a72cd50a41/battre-information-om-hyresbostader---kartlaggning-av-andrahandsmarknaden-och-ett-forbattrat-lagenhetsregister-sou-202365/
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Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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§ 41  

Yttrande över Granskning av otillåten 
påverkan i myndighetsutövningen 
KSN-2023-03423 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till kommunrevisionen enligt ärendets bilaga 1, samt 
2. att kommunledningskontoret får i uppdrag att senast i oktober återrapportera 

arbetet för att komma till rätta med de största riskerna för otillåten påverkan 
inom kommunens organisation. 

Sammanfattning 

Kommunrevisionen har överlämnat en rapport över en genomförd granskning av 
nämndernas arbete med att förebygga, upptäcka och åtgärda otillåten påverkan vid 
myndighetsutövning, se bilaga 2.  

Syftet har varit att bedöma om socialnämnden, miljö- och hälsoskyddsnämnden, plan- 
och byggnadsnämnden och arbetsmarknadsnämnden, inom Uppsala kommun 
säkerställer att den interna kontrollen är tillräcklig för att förebygga, upptäcka och 
åtgärda otillåten påverkan mot anställda och förtroendevalda i 
myndighetsutövningen. 

Utifrån genomförd granskning framhåller kommunrevisionen att kommunstyrelsen, 
inom ramen för sin uppsiktsplikt, har i uppdrag att säkerställa att nämnderna arbetar 
med att definiera, förebygga, upptäcka och åtgärda otillåten påverkan mot anställda 
och förtroendevalda i myndighetsutövningen. 

Yttrandet i bilaga 1 fokuserar på kommunstyrelsens roll så som definierad ovan. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 27 februari 2024 § 38 
• Tjänsteskrivelse daterad den 19 januari 2024 
• Bilaga 1, Yttrande över granskning av otillåten påverkan i 

myndighetsutövningen 
• Bilaga 2, Kommunrevisionens missiv 
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• Bilaga 3, Rapport Granskning av otillåten påverkan i myndighetsutövningen 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
att kommunledningskontoret får i uppdrag att senast i augusti för kommunstyrelsen 
föreslå åtgärder för att komma till rätta med de största riskerna för otillåten påverkan 
inom kommunens organisation 

Kent Kumpula (SD) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar 
att kommunledningskontoret får i uppdrag att senast i oktober återrapportera arbetet 
för att komma till rätta med de största riskerna för otillåten påverkan inom kommunens 
organisation. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) med fleras tilläggsyrkande mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter Erik Pelling (S) med fleras tilläggsyrkande mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen bifaller yrkandet. 

Ordföranden finner slutligen att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Therez Almerfors (M) med fleras yrkande med följande motivering: 
Granskningens resultat är mycket oroväckande. Den blottlägger flera allvarliga brister i 
rutinerna kring otillåten påverkan. Att varken plan- och byggnadsnämnden eller 
arbetsmarknadsnämnden bedöms följa upp och analyserar förekomsten av otillåten 
påverkan över huvud taget är extra alarmerande. Otillåten påverkan på 
myndighetsutövning är en del i en ny och komplex hotbild som Sveriges myndigheter har 
att bemöta. Problemet innebär inte bara risker och obehag för de enskilda 
tjänstemännen som blir utsatta, eller att enskilda besluts fattas på otillbörligt sätt, utan 
också att förtroendet för vår offentliga förvaltning naggas i kanten. Därför är det 
välkommet att kommunstyrelsen bedömer granskningsrapporten rekommendationerna 
som relevanta och att man har för avsikt att hörsamma dem. Detta får däremot inte bli 
en skrivbordsprodukt utan de nödvändiga förändringarna måste vidtagas i alla berörda 
förvaltningar. Det är positivt att det pågår arbete för att minska den otillåtna påverkan 
och att detta ska rapporteras vidare, däremot menar vi att det är tydligt att det finns 
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brister och att dessa behöver bearbetas med konkreta åtgärder. I detta läge behövs det 
behövs åtgärder, inte bara att situationen följs upp. 

Särskilda yttranden 

Kent Kumpula (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Bristerna som kommunrevisionen redogör för är mycket allvarliga och det är oroande att 
kommunen inte åtgärdat detta tidigare. Det gäller att förebygga, upptäcka och åtgärda 
otillåten påverkan i tillräckligt hög grad. Om inte kommunen lyckas ta tag i dessa risker 
kan kommunen drabbas av ett ökat mörkertal av problem som kan vara systemhotande 
för verksamheterna. Om inte tydliga rutiner finns så riskerar det även att leda till att brott 
inte polisanmäls. En tydlig definition av otillåten påverkan måste etableras i 
verksamheterna så att inga påverkansförsök ignoreras. 
Granskningen borde även utökas till att innefatta samtliga av kommunens verksamheter 
som riskerar att utsättas för otillåten påverkan, exempelvis utbildningsnämnden och 
dess verksamheter.  
Det är viktigt att kommunstyrelsen vidtar alla åtgärder som kommunrevisionen 
rekommenderar. Det måste finnas tydliga rutiner och system för att identifiera, åtgärda 
och kartlägga problemen. Rapporteringssystemen behöver ha otillåten påverkan som en 
egen händelsetyp och sedan följas upp och åtgärdas i samverkan med medarbetaren. 
Samtliga medarbetare med ökad risk för att drabbas av otillåten påverkan bör även 
erbjudas information- och utbildningsinsatser. 

Jonas Segersam (KD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Vi har ofta påpekat vikten av att arbeta med problemet med otillåten påverkan. Särskilt i 
samband med framtagande av handlingsplan mot välfärdsbrottslighet har vi sagt att 
man också måste komma tillrätta med brister i den egna organisationen.  
Föreliggande granskning visar med önskvärd tydlighet att kommunen brister i sitt arbete 
mot otillbörlig påverkan. Vi anser därför att kommunstyrelsen måste fatta beslut för att 
åtgärda dessa brister. 
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§ 42  

Yttrande över Granskning av inköp och 
upphandling 
KSN-2023-03593 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till kommunrevisionen enligt ärendets bilaga. 

Sammanfattning 

Kommunrevisionen har överlämnat en rapport över Granskning av inköp och 
upphandling till kommunstyrelsen för yttrande senast den 31 mars 2024. 

Utifrån genomförd granskning är kommunrevisionens samlade bedömning att 
kommunstyrelsen inte helt säkerställer en ändamålsenlig inköps- och 
upphandlingsverksamhet. 

Granskningsrapporten kan läsas i sin helhet här. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 27 februari 2024 § 39 
• Tjänsteskrivelse daterad 22 januari 2024 
• Bilaga 1, Yttrande över Granskning av inköp och upphandling  
• Bilaga 2, kommunrevisionens missiv 
• Bilaga 3, granskningsrapport 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar: 
att kommunstyrelsen tillsätter ett upphandlingsutskott 

  

https://www.uppsala.se/contentassets/ff2c629e2f4f444d8cabbb3881d9bdcf/granskning-av-inkop-och-upphandling--kommun-2312082.pdf
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Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) med fleras yrkande mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Therez Almerfors (M) med fleras yrkande med följande motivering: 
Det är glädjande att granskningen menar att de flesta nämnder bedöms säkerställa en 
ändamålsenlig inköps- och upphandlingsverksamhet. Att kommunstyrelsen är den 
nämnd som inte helt lyckas är naturligtvis beklagligt. Dessutom uppfyller ingen nämnd 
helt kravet på rutiner och processer för att säkerställa avtalstrohet. Kommunens 
upphandling omsätter årligen miljarder och det är av yttersta vikt att dessa våra 
gemensamma medel spenderas klokt. Som ett led i att säkerställa detta hade 
Moderaterna, Centerpartiet och Kristdemokraterna gärna sett att kommunstyrelsen 
hade tillsatt ett upphandlingsutskott. 

Särskilda yttranden 

Kent Kumpula (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är anmärkningsvärt att kommunstyrelsen brister inom inköp- och 
upphandlingsverksamheten. Kommunens inköp och upphandlingar är central för att 
förhindra välfärdsbrott, slöseri med skattemedel och upprätthålla välfärdsuppdraget. Vi 
vet att kommunsektorn på ett generellt plan är utsatt för stora risker när det kommer till 
oseriösa leverantörer. Det är därför av stor vikt att kommunstyrelsen vidtar 
kommunrevisionens rekommendationer.   
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§ 43  

Yttrande över samrådsförslag avseende 
Enköping kommuns översiktsplan 
KSN-2023-03492 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande i enlighet med ärendets bilaga 1.  

Sammanfattning 

Enköpings kommun har skickat förslag till översiktsplan (ÖP) till Uppsala kommun på 
samråd. Samrådstiden löper ut 4 februari, men uppskov är beviljat till 7 mars. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 27 februari 2024 § 40 
• Tjänsteskrivelse daterad 29 januari 2024 
• Bilaga 1, yttrande över förslag till Enköping kommuns översiktsplan 2040 
• Bilaga 2, samrådsförslag Enköping kommuns översiktsplan 2040 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) lämnar följande 
särskilda yttrande: 
Våra partier har under flera decennier arbetat för att en järnvägsförbindelse mellan 
Enköping och Uppsala (”Aroslänken”) ska komma på plats. Det är viktigt att reservat 
finns i både Enköpings och Uppsalas översiktsplaner, och att planeringen för ny järnväg 
hålls levande, också i kontakter med Region Uppsala (när det gäller länstransportplan) 
och med staten. 
Dessutom är det viktigt för både Enköping och Uppsala kommun att väg 55 underhålls då 
det är en viktig led för invånare att färdas. Goda möjligheter för framkomliga och 
hållbara transporter möjliggör också för framtida utbyggnadsmöjligheter längs stråket.  
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§ 44  

Portföljen för samhällsbyggnadsprojekt 2024 
KSN-2016-2215 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att ändra från ”ärendet ligger sedan mer än ett år” till ”i snart två år har 
ärendet legat på regeringens bord” i följande mening: Till följd av olika syn på 
lagstiftningen hos två myndigheter har handläggningen dragit ut på tiden och 
ärendet ligger sedan mer än ett år tillbaka hos regeringen, 

2. att med ändringen ovan godkänna rapporten om portföljbalanseringen enligt 
ärendets bilaga 1, 

2. att godkänna ändringar respektive ny tillämpning av portföljmål enligt 
ärendets bilaga 1, 

3. att ge stadsbyggnadsförvaltningen i uppdrag att se över målet om 
koncernekonomi, pröva utveckling av självbyggeritomter samt utveckla mål 
för blandning av bostäder enligt ärendets bilaga 1,  

4. att senast i maj 2024 återkomma med rapport om vilka åtgärder som dels 
vidtagits, dels kan sättas in för att upprätthålla en bostadsproduktion i paritet 
med efterfrågan samt för att vidmakthålla en god blandning av bostadstyper 
och upplåtelseformer i nyproduktionen, enligt föredragningen, 

5. att ge stadsbyggnadsförvaltningen i uppdrag att senast Q3 2024 redovisa 
möjligheter till små projekt som kan bredda bostadsutbudet i redan bebyggda 
områden med jämförelsevis homogen karaktär, samt hur detta kan stimuleras, 

6. att ge mark- och exploateringsutskottet i uppdrag att tillämpa direktanvisning 
av kommunal mark för ovanstående ändamål när ett projekt bedöms omfatta 
färre än 100 bostäder och omständigheterna i övrigt gör det rimligt, samt 

7. att stadsbyggnadsförvaltningen återkommer senast Q3 2024 med förslag till 
portföljmål för blandning av bostäder som stödjer ambitionerna om att bryta 
ensidighet i redan bebyggda områden. 
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Sammanfattning 

Kommunstyrelsen fick i Mål och budget 2016–2018 i uppdrag att ta fram en samordnad 
planeringsprocess för hållbar stads- och landsbygdsutveckling tillsammans med 
berörda nämnder och bolag. En delrapportering av uppdraget skedde i 
kommunstyrelsen 8 mars 2017 (§ 36) och uppdraget slutrapporterades 13 juni 2018 
(§ 107). Då godkände kommunstyrelsen även ett antal prioriteringskriterier för 
värdering av samhällsbyggnadsprojekt. Därefter har kommunstyrelsen 29 maj 2019 
(§ 123) även beslutat om portföljmål för balansering av projektportföljen. 

Arbetet med portföljbalansering består i att summera innehållet i projektportföljen, 
bedöma måluppfyllelsen utifrån aktuella portföljmål samt lämna förslag till åtgärder 
för att förbättra balansen. Det sistnämnda innebär oftast att ett antal projektidéer lyfts 
fram som lämpliga att aktivera under kommande år. Även ändringar av portföljmålen 
kan aktualiseras.  

Vissa beslut och avrapportering i kommunstyrelsen om balanseringen av portföljen 
skedde årligen till och med 2021. Besluten har handlat om långsiktig 
utbyggnadsinriktning och viss revidering av portföljmålen. Under 2022 och 2023 
skedde endast muntlig rapportering i kommunstyrelsens arbetsutskott.  

För att bättre passa in i andra årliga processer läggs balanseringen fortsättningsvis i 
början av respektive år. Den har tidigare tagits upp i kommunstyrelsen under senvår 
eller tidig höst. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 27 februari 2024 § 41 
• Tjänsteskrivelse daterad 14 februari 2024 
• Bilaga 1, Projektportföljen och förslag till reviderade portföljmål 

Yrkanden 

Jennie Claesson (L) yrkar 
att ändra från ”ärendet ligger sedan mer än ett år” till ”i snart två år har ärendet legat på 
regeringens bord” i följande mening: Till följd av olika syn på lagstiftningen hos två 
myndigheter har handläggningen dragit ut på tiden och ärendet ligger sedan mer än ett 
år tillbaka hos regeringen. 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar bifall till Jennie 
Claessons (L) ändringsyrkande.  
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Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) jämkar sig med Jennie 
Claessons (L) yrkande och drar tillbaka sitt eget yrkande angående formuleringen om 
handläggningstiden.  

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar dessutom: 
(1) att ta fram en ny fördjupad översiktsplan i sydöstra staden, 
(2) att på sida 3 under tredje stycket lägga till ”att samtliga projekt som nekats eller inte 
gått vidare sammanställs och redovisas till KSAU och berörd nämnd”, 
(3 )att på sida 3 under följdinvesteringar lägga till ”Uppsala kommun välkomnar initiativ 
som kan lösa sitt eget behov av exempelvis VA-lösningar för att möjliggöra en mer 
dynamisk utveckling”, 
(4 )att på sida 7 under volymmål för bostäder stryka det kortsiktiga målet, 
(5) att på sida 7 i sista stycket i avsnitt ”volymmål för bostäder” stryks, 
(6) att stryka aktörsmålet på sida 8 och ersätta det med ”Projekts kvalitet och möjlighet 
till realisering ska styra och att efterfrågan för det specifika projektet bör råda”, 
(7) att stryka sista meningen som börjar på sida 10 ”Givet den dämpning av 
bostadsbyggande som förväntas ske är det därför angeläget att öka andelen projekt på 
mark som ägs av kommunen.”,  
(8) att förvaltningen får i uppdrag att prioritera upp projekt som säkerställer 
planberedskap av verksamhetsmark för industri, gärna i kombination med 
bostadsprojekt, i de tätorter där vi har bra infrastruktur.  
(9) att i högre detaljnivå precisera utbyggnadsordningen för utvecklingsområden med 
tydligare koppling till kapacitet för teknisk infrastruktur,  
(10) att precisera andelsmålen för bostäder på områdesnivå, 
(11)att planera för att sprida förtätningen inom Uppsala stad och kommun så att det 
befintliga beståndet av lokaler möter de behov av lokalförsörjning som uppkommer,  
(12) att förvaltningen får i uppdrag att se över vilka investeringar i projektet för Södra 
Uppsala och Sydöstra staden som kan senareläggas för att säkra en bättre 
exploateringsekonomi i projekten som går framåt, 
(13 )att den uppkomna eftersläpningen när det gäller småhus ska korrigeras genom att 
områden för trädgårdsstäder, egnahemsområden och småhusbebyggelse ska 
prioriteras, också i Uppsala stad. 

Kent Kumpula (SD) yrkar avslag till arbetsutskottets förslag. 

Erik Pelling (S) yrkar avslag på Therez Almerfors (M) med fleras yrkanden (1)-(13). 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Jennie Claessons (L) ändringsyrkande mot avslag och finner 
att kommunstyrelsen bifaller yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors (M) med fleras yrkanden (1)-(13) mot 
avslag och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandena. 

Ordföranden ställer därefter arbetsutskottets förslag, reviderat i enlighet med Jennie 
Claessons (L) yrkande, mot avslag och finner att kommunstyrelsen bifaller förslaget. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Therez Almerfors (M) med fleras yrkande med följande motivering: 
Portföljen för samhällsbyggnadsprojekt är ett viktigt och styrande dokument för att 
planera utbyggnaden av Uppsala kommun. Det som beslutas om kan ha stor påverkan 
på var och vad det byggs eller inte. För att skapa ett så bra dokument som möjligt och 
som bidrar till ett byggande som är hållbart la våra partier ett antal yrkanden.  
Det är politiken som ska ta ansvar för det som händer i Uppsala kommun, därför bör 
också politiken få regelbunden återkoppling om projekt som av en eller flera anledningar 
inte godkänns.  
Vi ställer oss av flera anledningar oss skeptiska till siffermålen på kort sikt och vill se att 
andelsmålen ska definieras per område istället för hela kommunen. För att på så vis inte 
få en koncentration av en typ av bostäder på vissa platser, uppsalaborna ska kunna göra 
bostadspolitisk karriär i sitt bostadsområde. Under en längre period har byggandet av 
småhus inte uppnått önskade nivåer. För att komma ikapp behöver den typen av 
upplåtelseform prioriteras i portföljbalanseringen – genom exempelvis trädgårdsstäder, 
egnahemsområden och villor. Inte bara i kransorterna utan även i Uppsala.  
Det är problematiskt att kommunen nu avser att i första hand bygga på kommunens 
egen mark, det ska vara projekts kvalitet och genomförbarhet tillsammans med 
efterfrågan som ska styra, vi ser inget egenvärde i att det är just på kommunens mark det 
byggs. 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering 
Den portföljbalansering som presenterats tar tydligt avstamp i styrets politik och vision 
av förtätning och överexploatering av de sydöstra stadsdelarna genom att 
portföljbalanseringen fastställer utvecklingsområdena kring den planerade 
spårvägslinjen som särskilt prioriterad. I Sverigedemokraternas budget gör vi våra egna 
prioriteringar för byggandet i kommunen, vi har en helt annan syn på 
stadsbyggnadspolitiken. Vi ställer oss mycket kritiska till den kraftiga förtätningen av de 
sydöstra stadsdelarna och menar att en större andel av stadsutvecklingen bör ske på 
landsbygden och vid kollektivtrafiknära lägen runtom i hela vår kommun. 
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Särskilda yttranden 

Jonas Segersam (KD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Vi har återkommande hävdat att man bör sänka volymmålet om 3000 bostäder per år till 
1500-2500. Vi ser nu ut att komma att hamna på dessa nivåer (ca 1700 bostäder per år), 
mycket utifrån konjunkturen. En så kraftig tillväxt (runt 1500 bostäder per år) ställer stora 
krav på kommunen när det gäller utveckling av infrastruktur och vård och utbildning. 
När det gäller blandning mellan upplåtelseformer har det under flera år planerats alltför 
få småhus i kommunen. För att komma ikapp behöver den typen av upplåtelseform 
prioriteras i portföljbalanseringen – genom exempelvis trädgårdsstäder, 
egnahemsområden och villor. Inte bara i kransorterna utan även i Uppsala. Detta bör 
tydligare framgå av beslutet. 
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§ 45  

Kunskapsunderlag till folkomröstning 2024 
KSN-2024-00659 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna förslag till kunskapsunderlag enligt ärendets bilaga 2 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige beslutade 9 oktober 2023 §179 om att genomföra en 
folkomröstning i frågan: 

”Ska Uppsala kommun i översiktsplanen lätta på bebyggelseutvecklingen i Uppsala 
stad genom att planera för fler bostäder i tätorterna längs tågspåren Ostkustbanan 
(Storvreta, Vattholma och Skyttorp) och Dalabanan (Vänge och Järlåsa)?” 

Utöver beslut om genomförande och frågeställning beslutades att ett 
kunskapsunderlag ska tas fram som beskriver utgångspunkter för frågeställningen, 
vilka förutsättningar som gäller samt vilka effekter en JA- respektive NEJ-röst medför.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 27 februari 2024 § 42 
• Tjänsteskrivelse daterad 20 februari 2024 
• Bilaga 1, Förslag till kunskapsunderlag till folkomröstning 2024 daterad 12 februari 

2024 
• Bilaga 2, Förslag till kunskapsunderlag till folkomröstning 2024 daterad 5 mars 

2024 (styrets förslag) 
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Yrkanden 

Kent Kumpula (SD), Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) 
yrkar avslag till arbetsutskottets förslag (bilaga 1). 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar att 
kommunstyrelsen bifaller styrets reviderade förslag (bilaga 2). 

Kent Kumpula (SD), Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) 
yrkar avslag till styrets reviderade förslag (bilaga 2). 

Beslutsgång 

För att utse huvudförslag ställer ordföranden arbetsutskottets förslag (bilaga 1) mot 
Erik Pelling (S) med fleras yrkande (bilaga 2) och finner att kommunstyrelsen utser Erik 
Pelling (S) med fleras förslag (bilaga 2) till huvudförslag. 

Ordföranden ställer därefter Erik Pelling (S) med fleras förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: 
Moderaterna, Centerpartiet och Kristdemokraterna reserverar sig till förmån för att avslå 
ärendet. Vi har hela tiden varit kritiska mot idén om en lokal folkomröstning som vi menar 
blir en rökridå som ska ge sken av medborgarinflytande. Kunskapsunderlaget blir ännu 
en bekräftelse av våra farhågor. I det blir det uppenbart att hur marginellt inflytande 
man tänker sig att folkomröstningen kommer få, oavsett utfall. Vad det kan bli fråga om 
är som mest förändringar på marginalen. De helt avgörande frågorna om spårväg, de 
sydöstra stadsdelarna och fyrspår till Stockholm berörs dessutom knappt. Sammantaget 
blir kunskapsunderlaget en påminnelse om att folkomröstningen alltid varit ett bräckligt 
alibi som syftat till att framställa politiskt köpslående som en vurm för lokaldemokrati. 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Denna maktpamp-omröstning är en oärlig produkt av Socialdemokraternas och 
Utvecklingspartiets maktspel bakom ryggen på väljarna, på bekostnad av väljarnas 
förtroende och demokratin. Styret målar upp en falsk bild av att folk har något att säga 
till om i en folkomröstning, samtidigt som man gör frågeställningen så luddig att det blir 
helt meningslöst att rösta varken JA eller NEJ.  
Det är väldigt tydligt att folkomröstningen inte kommer ha någon faktisk effekt på 
Uppsalas utbyggnad överhuvudtaget. På första sidan av kunskapsunderlaget 
poängterar kommunen att folkomröstningen bara är rådgivande och att det är ett 
underlag för förtroendevalda. Det står uttryckligen i kunskapsunderlaget att 
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”folkomröstningsfrågan tar inte ställning till hur många bostäder som ska planeras i 
tätorterna, utan handlar endast om att fler bostäder ska planeras jämfört med 
nuvarande översiktsplan.  
Kunskapsunderlaget är även politiskt laddat genom att tydligt framhäva de negativa 
effekterna av att bygga fler bostäder på landet istället för i staden. Exempelvis djupdyker 
man i enskilda tätorters förutsättningar för utbyggnad. Samtidigt som man poängterar 
negativa effekter på ekonomin, service, bilism med mera på ett onyanserat sätt.   
Utformningen av en folkomröstning skall syfta till att genom en klar och tydlig 
frågeställning låta medborgarna ta ställning till en viktig fråga. Ur en demokratisk 
synvinkel är det extremt problematiskt att vi har så pass otydliga och luddiga 
frågeställningar i en folkomröstning att kommunen har känt sig tvingad att ta fram 
material för att förklara vad folkomröstningsfrågan överhuvudtaget betyder. 
Utformningen av den nu presenterade folkomröstningen har varit dåligt skött redan från 
första början. Inte nog med att frågeställningen är vag, otydlig och med oklara effekter. 
Kommunstyret bollar över sitt misslyckande och belastar väljarna ytterligare genom att 
begära att de ska vara inlästa på kommunala kunskapsunderlag som även de har 
tydliga brister.  
Genom kunskapsunderlaget försöker styret ge väljarna en färdig tolkning av den oklara 
frågeställningen. Tolkningen i sig är dock både oklar och utgår från oklara antaganden 
med oklara effekter. Exempelvis så klargörs det fortfarande inte hur mycket 
bostadsbyggandet i Uppsala stad kommer att minska (i andel och %) om JA-alternativet 
vinner. Denna tolkning lämnar man över till väljarna, samtidigt som kommunen kan göra 
en egen tolkning och läsa in något helt annat än det väljarna gjorde. 
Att utforma en folkomröstning med en så oklar frågeställning underlättar inte för 
väljarna att göra ett informerat val. Det blir allt tydligare att det inte spelar någon roll 
vad väljarna röstar. Folkomröstningen är så vag så att kommunstyret kan tolka 
resultatet utefter eget tycke, oavsett valresultat. Folkomröstningen så som den är 
formulerad riskerar att leda till ökat politikerförakt och misstro mot hela det politiska 
systemet. 

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Sedan den lokala folkomröstningen presenterades har vi ställt oss skeptiska till den i sin 
helhet. Det svenska folkstyret bygger på en representativ demokrati. Folkomröstningar 
kan i vissa lägen utgöra ett komplement men det är alltid de folkvalda församlingarna 
som i slutändan ska tolka och förvalta omröstningens utslag. Utöver detta är 
folkomröstningar mycket kostsamma och tar resurser från andra verksamheter. Resurser 
som i tuffa ekonomiska tider i stället borde gå till kärnverksamheten. Därför anser 
Liberalerna att folkomröstningar bör användas sparsamt. 
Sedan folkomröstningen först presenterades har både inriktning och frågeställning 
ändrats. Vad Uppsalaborna nu ska ta ställning till är inte en enkel Ja- eller Nej-fråga, 
utan en 31 ord lång, komplex formulering med alternativ som inte utesluter varandra. 
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Frågan är helt enkelt ställd på ett sätt som gör att svaret kan tolkas hur som helst. 
Väljarna ska inte behöva en kommunalt framtagen guide för att förstå vad de olika 
svarsalternativen innebär. 
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§ 46  

Uppsikt över den kommunala verksamhet som 
bedrivits i bolagsform under 2023 och 
instruktion till ägarombud 
KSN-2024-00446 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att den verksamhet som under 2023 bedrivits i Uppsala kommuns samtliga 
helägda bolag har varit förenlig med det fastställda kommunala ändamålet 
och utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna, samt 

2. att ge samtliga ägarombud instruktion att på den kommande årsstämman, i 
respektive helägt bolag, rösta i enlighet med revisorns rekommendation i 
revisionsberättelsen. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har uppsiktsplikt över den verksamhet som bedrivs i de kommunala 
bolagen och ska årligen ta ställning till om den verksamhet som bedrivits varit förenlig 
med det fastställda kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala 
befogenheterna.  

Kommunstyrelsen ska även lämna instruktion till ägarombuden om hur de ska rösta på 
bolagens kommande årsstämmor den 9 april. Till grund för instruktionen ligger den 
auktoriserade revisorns avlämnade revisionsberättelse. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad den 27 februari 2024 
• Bilaga 1, Bolagsstyrningsrapport från de helägda kommunala bolagen 
• Bilaga 2, Uppföljning av ägardirektiv och ägaridé 
• Bilaga 3, Lekmannarevisorernas granskningsrapporter för de helägda 

dotterbolagen 
• Bilaga 4, Årsredovisningar och revisionsberättelser för de helägda kommunala 

bolagen 
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Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

  



Sida 35 (61) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-03-06 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
    

§ 47  

Upphävande av beslut om inhyrning av digital 
studio 
KSN-2022-03223 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att upphäva kommunstyrelsens beslut den 7 februari 2024 § 8. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen beslutade den 7 februari 2024 § 8 att uppdra till 
kommunledningskontoret att av Uppsala kommun Arenor och Fastigheter AB beställa 
produktion av den digitala studion baserat på vad som framgick av ärendets 
föredragning. Ärendet rörde ett iordningsställande och kommunstyrelsens inhyrning 
av en digital studio för olika kommunikationsbehov i stadshusets bottenvåning. Den 
nya studion ska ersätta en befintlig studio som hyrs in på Verkstadsgatan. 

En omprövning av behovet har genomförts varpå det konstaterats att ytan för studion 
kan minskas väsentligt. Bland annat behöver den inte kunna rymma publik. En redan 
inhyrd lokal i stadshuset har identifierats som kan svara mot verksamhetens behov av 
studio på ett mer anpassat och kostnadseffektivt sätt. Det behov av omställning som 
krävs för att den aktuella lokalen ska tas i anspråk som studio kan verkställas inom 
kommunledningskontorets delegation. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad den 27 februari 2024  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) lämnar följande 
särskilda yttrande: 
Det är mycket välkommet att beslutet om att inhyra en digital studio i Stadshuset nu 
upphävs. Moderaterna, Centerpartiet och Kristdemokraterna påpekade från början att 
en digital studio för en total kostnad om 15 miljoner var en oförsvarlig prioritering av våra 
gemensamma resurser, speciellt i de ekonomiskt svåra tider vi befinner oss i. Vi är därför 
mycket glada över att styret tagit sitt förnuft till fånga. Det finns många områden i den 
kommunala kärnverksamheten med stora ekonomiska behov. Kommunikation är viktigt, 
men kan inte prioriteras framför skola och omsorg. Dessutom anser vi att om det finns 
behov av en studio så kan kommunen med fördel upphandla digital 
inspelningskompetens från vårt privata näringsliv. 

Kent Kumpula (S) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är pinsamt att styret fattar beslut om så stora belopp på bristande underlag. Först 
vägrar man att ta till sig åsikter från oppositionspartierna, för att sedan dra tillbaka sitt 
beslut efter omfattande kritik i medierna. Det är uppenbart att behovet av studio var 
högst överdrivet och till en alldeles för stor kostnad. Hade vänsterstyret tagit till sig av 
oppositionspartiernas kritik istället för att skynda på ogenomtänkta beslut hade denna 
skandal inte behövt genomlidas. 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är glädjande att S, V, MP och UP valt att lyssna på oppositionens kritik och häva 
beslutet om digital studio. Givet det ekonomiska läge vi befinner oss i måste kommunen 
prioritera det kommunala kärnuppdraget såsom skola, infrastruktur och äldreomsorg. 
Att investera nästan 9 miljoner kronor i en digital studio är inte att förvalta 
Uppsalabornas skattemedel på ett ansvarsfullt sätt. 

  



Sida 37 (61) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-03-06 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
    

§ 48  

Instruktion till röstombud för årsmöte 
Platssamverkan Gränby Kvarngärdet 27 mars 
2024 
KSN-2023-02873 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att instruera kommunens röstombud vid årsmöte i Platssamverkan Gränby 
Kvarngärdet i enlighet med bilaga 1. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun är medlem i föreningen Platssamverkan Gränby Kvarngärdet. 
Kommunstyrelsen ska lämna instruktion till kommunens röstombud inför årsmöte 
som sker den 27 mars. Kommunstyrelsen förslås ge röstombud instruktion för röstning 
i enlighet med bilaga 1 gällande bland annat medlems- och serviceavgifter, 
fastställande av verksamhetsplan samt valberedningens förslag. Noterbart är att 
röstinstruktionen bland annat innefattar att kommunstyrelsen ställer sig bakom en 
stadgeförändring i syfte att öka möjligheten att attrahera bostadsrättsföreningarna att 
ansluta sig till föreningen genom en lägre serviceavgift.  

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 28 februari 2024 
• Bilaga 1, Instruktion till röstombud för årsmöte Platssamverkan Gränby 

Kvarngärdet 27 mars 2024, daterad 28 februari 2024. 
• Bilaga 2, Kallelse årsmöte 2024 Platssamverkan Gränby Kvarngärdet 
• Bilaga 3, Ärende 7 och 9. Verksamhetsberättelse och ekonomisk redovisning 
• Bilaga 4, Ärende 8. Revisionsberättelse 
• Bilaga 5, Ärende 11. Medlems- och serviceavgifter 2024 
• Bilaga 6, Ärende 12. Verksamhetsplan 
• Bilaga 7, Ärende 14-17. Valberedningens förslag 
• Bilaga 8, Ärende 18. Förslag till valberedning 
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Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 

Särskilda yttranden 

Jonas Segersam (KD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är bra att föreningen nu ökar incitamentet för bostadsrättsföreningar att gå med 
genom att sänka avgiften. Att få med fler aktörer i form av olika typer av fastighetsägare 
och föreningar / civilsamhälle har vi framhållit som en viktig framgångsfaktor för arbetet. 
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§ 49  

Delegation av rätten att besluta om 
instruktion till röstombud för Platssamverkan 
Gottsunda Valsätra 
KSN-2023-02872 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att delegera till kommunstyrelsens arbetsutskott att instruera röstombud till 
föreningen Platssamverkan Gottsunda Valsätras årsstämma 22 mars 2024. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun är medlem i föreningen Platssamverkan Gottsunda Valsätra. 
Föreningen har årsstämma 22 mars 2024. Enligt nuvarande stadgar ska till stämman 
tillhörande handlingar utsändas senast två veckor innan årsstämman. 
Kommunstyrelsen ska instruera hur kommunens röstombud ska rösta vid 
årsstämman. Då kompletta handlingar ännu inte skickats ut från föreningen är beslut 
om instruktion av röstombud inte möjligt att fatta vid kommunstyrelsens ordinarie 
sammanträde. För att detta till trots möjliggöra bred politisk delaktighet i instruktion 
av röstombud delegeras beslutet till kommunstyrelsens arbetsutskott för hantering på 
sammanträdet den 19 mars 2024. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 1 mars 2024. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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§ 50  

Näringslivsprogram och handlingsplan 2024-
2027 
KSN-2023-03219 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att anta Näringslivsprogram för Uppsala kommun i enlighet med ärendets 
bilaga 1. 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del under förutsättning av kommunfullmäktiges 
beslut ovan 

2. att anta Handlingsplan för näringslivsprogrammet för perioden 2024–2027 i 
enlighet med ärendets bilaga 2 med följande revideringar: 
under avsnittet om Upphandling lägga till följande ”i högre grad undersöka 
möjligheterna till hur vi genom tidig dialog och relevanta kriterier kan främja 
gröna och innovativa lösningar som gynnar hållbara och teknologiskt 
avancerade erbjudanden från små och medelstora företag.” 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del 

3. att revidera förslag till Näringslivsprogram för Uppsala kommun enligt nedan:  
fjärde stycket under programmets inledning ändras till ”Skolan bidrar till att 
elever når sin potential och företagen får en god lokal rekryteringsbas. Ett 
starkt kultur- och idrottsutbud och tillgång till natur- och grönområden bidrar 
till en balans mellan arbete och en aktiv fritid. Kulturella -och kreativa näringar 
kopplas samman med övriga näringslivet genom utökat nätverkande och 
skapar en miljö som uppmuntrar till entreprenörskap och nya affärsidéer. En 
attraktiv stadskärna fylld av upplevelser. Denna bild av Uppsala ska bibehållas 
och stärkas för en hållbar attraktiv framtid för alla som bor, lever, verkar och 
besöker Uppsala. Uppsala ska förbättra sin internationella topposition i 
jämförelse med världsledandekunskapsstäder.” 
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Sammanfattning 

Kommunfullmäktige fattade den 30 januari 2017 (§20) beslut om att anta Uppsala 
kommuns näringslivsprogram. Näringslivsprogrammets handlingsplan 2021–2023 
beslutades därtill av kommunstyrelsen den 16 december 2020 (§336).  
Tidsperioden för handlingsplanen löper ut varpå en ny handlingsplan har arbetats 
fram. I samband med detta har behovet av att även uppdatera näringslivsprogrammet 
identifierats.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 27 februari 2024 § 43 
• Tjänsteskrivelse daterad 7 feb 2024  
• Bilaga 1: Uppsala kommuns näringslivsprogram 
• Bilaga 2: Handlingsplan för näringslivsprogrammet 2024–2027 
• Bilaga 3: Uppsala Vatten och Avfall AB:s yttrande 
• Bilaga 4, Arbetsmarknadsnämndens yttrande 
• Bilaga 5, Räddningsnämndens yttrande 
• Bilaga 6, Kulturnämndens yttrande 
• Bilaga 7, Gatu- och samhällsmiljönämndens yttrande 
• Bilaga 8, Plan- och byggnadsnämndens yttrande 
• Bilaga 9, Miljö- och hälsoskyddsnämndens yttrande 
• Bilaga 10, Utbildningsnämndens yttrande 

Yrkanden 

Jennie Claesson yrkar återremiss på hela ärendet. 

Jonas Segersam (KD) yrkar i första hand  
att återremittera handlingsplanen i syfte att förenkla och koncentrera till några få lätt 
uppföljningsbara mål som i första hand berör kommunstyrelsens verksamhet. Det kan 
också ges uppdrag till nämnderna men de bör då vara färre, och enklare 
uppföljningsbara. 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
att i Näringslivsprogram för Uppsala kommun: 
(1) stryka första raden under inledningen där det står följande: ”Uppsala – ett innovativt 
kunskapssamhälle som driver utveckling”, 
(2) ändra målet från 2000 nya arbetstillfällen per år till 2500, 
(3) inkludera ett sjunde målområde: Uppsala ska ha en välutvecklad politik för 
småföretag inom de gröna näringarna, hantverk, service och handel. 
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Linda Eskilsson (MP), Erik Pelling (S) och Tobias Smedberg (V) yrkar att fjärde stycket 
under programmets inledning ändras till: 
Skolan bidrar till att elever når sin potential och företagen får en god lokal 
rekryteringsbas. Ett starkt kultur- och idrottsutbud och tillgång till natur- och 
grönområden bidrar till en balans mellan arbete och en aktiv fritid. Kulturella -och 
kreativa näringar kopplas samman med övriga näringslivet genom utökat nätverkande 
och skapar en miljö som uppmuntrar till entreprenörskap och nya affärsidéer. En 
attraktiv stadskärna fylld av upplevelser. Denna bild av Uppsala ska bibehållas och 
stärkas för en hållbar attraktiv framtid för alla som bor, lever, verkar och besöker 
Uppsala. Uppsala ska förbättra sin internationella topposition i jämförelse med 
världsledandekunskapsstäder.” 

Therez Almerfors (M) och Ehsan Nasari (C) yrkar  
att i handlingsplan för näringslivsprogrammet för perioden 2024-2027 
(4) ta fram förslag på lämpliga åtgärder och indikatorer för ett sjunde målområde i 
näringslivsprogrammet som har följande lydelse ”Uppsala ska ha en välutvecklad politik 
för småföretag inom de gröna näringarna, hantverk, service och handel”, 
(5) lägga till en indikator under målområde 2 (Kompetensförsörjning) som lyder enligt 
följande: ”Antalet utexaminerade från gymnasial yrkesutbildning och YH-utbildning ska 
öka”, 
(6) lägga till en åtgärd under målområde 4 (Företagsservice) som lyder enligt följande: 
”Inrätta ett serviceprogram inom ramen får kommunens varumärkesplattform med syfte 
att utveckla bemötande, attityder och leveransförmåga hos hela organisationen, både i 
kontakt med företag eller medborgare samt i den löpande verksamheten”, 
(7) lägga till en åtgärd under målområde 4 (Företagsservice) som lyder enligt följande: 
”Införa en servicegaranti som innebär att alla företag som kontaktar kommunen måste 
få återkoppling inom 48 timmar”, 
(8) lägga till en åtgärd under målområde 4 (Företagsservice) som lyder enligt följande: ” 
genomföra en förenkling av alla tillståndsprocesser där kommunen har rådighet, 
förenkla tillämpligheten av regler och enbart behålla regler när de går att motivera 
utifrån att de är lagstadgade eller fyller en viktig funktion”. 
(9) i handlingsplanen för näringslivsprogrammet ta fram en indikator under Målområde 6 
(Upphandling) som mäter följande: ”andelen upphandlingar som har delas upp i mindre 
delar för att möjliggöra för små företag att lämna anbud”. 
(10) under avsnittet om Företagsservice lägga till följande: ”Skapa ”en väg” in för 
företagare i kommunen där ärenden kan följas digitalt.” 
(11) under avsnittet om Markberedskap och infrastruktur lägga till följande: ”Säkerställ 
att näringslivets behov av transporter och infrastruktur tillgodoses när Uppsala växer och 
när nya strategier för innerstad, trafik och mobilitet tas fram” 
(12) ändra punkten 5.1 i handlingsplanen så denna lyder: Skapa förutsättningar för mer 
byggbar mark för olika typer av verksamheter, även verksamheter som inte kommer från 
fokusbranscherna, i olika lägen i kommunen genom tidig dialog med näringslivet och 
flexibla detaljplaner. 
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(13) under avsnittet om Markberedskap och infrastruktur lägga till följande ”Börja arbeta 
med byggherreplaner.” 
(14) under avsnittet om Upphandling lägga till följande ”i högre grad undersöka 
möjligheterna till hur vi genom tidig dialog och relevanta kriterier kan främja gröna och 
innovativa lösningar som gynnar hållbara och teknologiskt avancerade erbjudanden 
från små och medelstora företag.” 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar bifall till Therez 
Almerfors (M) med fleras yrkande (14) 

Kent Kumpula (SD) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Jennie Claessons (L) yrkande om att återremittera 
Näringslivsprogram för Uppsala kommun mot att avgöra ärendet idag och finner att 
ärendet ska avgöras idag. 

Ordföranden ställer därefter Jennie Claessons (L) och Jonas Segersam (KD)s yrkanden 
om att återremittera handlingsplan för näringslivsprogrammet för perioden 2024–2027 
mot att avgöra ärendet idag och finner att ärendet ska avgöras idag. 

Ordföranden ställer därefter Linda Eskilsson (MP) med fleras yrkande mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen bifaller yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors med fleras yrkanden (1)-(3) mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandena. 

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors med fleras yrkanden (4)-(13) mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandena. 

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors (M) med fleras yrkande (14) mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen bifaller yrkandet. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag 
avseende Näringslivsprogram för Uppsala kommun, reviderat i enlighet med Linda 
Eskilssons (MP) med fleras yrkande. 

Ordföranden finner slutligen att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag 
avseende Handlingsplan för näringslivsprogrammet för perioden 2024–2027, reviderat 
i enlighet med Therez Almerfors (M) med fleras yrkande (14). 
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Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Therez Almerfors (M) med fleras yrkanden (1)-(13) med följande motivering: 
Från 2018 till 2024 har Näringslivsprogrammet för Uppsala kommun utvecklats för att 
bättre adressera de nya ekonomiska och samhälleliga utmaningarna. Det finns en 
tydligare inriktning mot hållbar tillväxt, innovation, och digitalisering i det senare 
programmet, samt en starkare betoning på specifika strategier för att uppnå dessa mål. 
Dessutom framhäver 2024 års program betydelsen av samverkan och partnerskap, inte 
bara inom kommunen utan också med näringslivet och andra externa aktörer, för att 
stärka Uppsalas position som en attraktiv, innovativ och hållbar part. 
Handlingsplanen innehåller mycket bra och har tydligt förbättrats sedan 2018 års version 
och har nu större fokus på företagen. Trots detta anser att den skulle vunnit på att vara 
betydligt mer koncentrerad och i stället för den bredd som ges i uppdrag till olika 
nämnder i stället borde koncentrera på enkla, lätt uppföljbara mål som i första hand 
utgår från kommunstyrelsens arbete.  
Moderaterna, Centerpartiet och Kristdemokraterna är kritiskt den brist på konkretion 
som präglar framför allt handlingsplanen. Diffusa och icke mätbara målsättningar om 
att ”ha höga ambitioner” kommer inte förpliktiga till någon positiv förändring, än mindre 
gå att följa upp. Vi saknar också flera viktiga områden i både Näringslivsprogrammet och 
Handlingsplanen. Framför allt lyser landsbygden helt med sin frånvaro. Uppsala är 
landets folkrikaste landsbygdskommun men trots det finns inga planer för att underlätta 
för kommunens alla företagare på just landsbygden.  
Det är också en stor brist att i arbetet att ta fram planen har välfärdssektorn i stort sett 
bortsetts från, som en viktig del av Uppsalas näringsliv. I de nämnder som har störst 
andel av kommunens upphandlade verksamhet (vård och omsorg) har programmet och 
handlingsplanen över huvud taget inte behandlats vid nämndens sammanträden. 
Det är positivt att styret valde att bifalla vårt yrkande om att tidig dialog och relevanta 
kriterier kan främja gröna och innovativa lösningar som gynnar hållbara och 
teknologiskt avancerade erbjudanden från små och medelstora företag. 

  



Sida 45 (61) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-03-06 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
    

Särskilda yttranden 

Kent Kumpula (S) lämnar följande särskilda yttrande: 
I näringslivsprogrammet nämns att upphandlingsverksamheten ska bidra till social, 
ekologisk och ekonomisk hållbarhet. Detta är i och för sig inte fel, däremot kan det 
eventuellt tillämpas genom onödigt fördyrande särkrav i upphandlingsförfarandet, som 
till exempel krav på leverantörer med elektriska fordon, något som skulle kunna 
snedvrida den fria konkurrensen, missgynna mindre och kapitalsvaga företag och även 
fördyra upphandlingar.  
Vi behöver även högprioritera och kvalitetssäkra upphandlingsverksamheten för att 
säkerställa att våra företag kan konkurrera på lika villkor och med högsta resultat för vår 
kommun. Kommunala särkrav och onödig administrationsbörda för företagen måste 
motverkas. Näringslivspolitiken hänger även ihop med övrig politik, allt ifrån 
trygghetsfrågan, skattefrågor och bostad och infrastrukturfrågor. Uppsala kommun 
måste vara attraktiv att leva i och verka i. 

Jonas Segersam (KD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Programmet och framför allt handlingsplanen är alltför breda med sitt anslag att nå 
framgång i näringslivsarbetet. Målet skulle kort kunna sägas vara, fler företag ska kunna 
flytta till Uppsala, starta i Uppsala, och växa i Uppsala (eller som det uttrycks: ”tillväxt i 
befintliga företag, nya företag startas och fler företag etablerar sig”). Mot de målen ska 
hela kommunens organisation sedan arbeta. För att nå framgång måste man från den 
politiska ledningen prioritera näringslivsarbetet och se till att kommunen ger en god 
service och har ett starkt partnerskap med företagen. 
Handlingsplanen innehåller mycket bra men vi anser att den skulle vunnit på att vara 
betydligt mer koncentrerad och i stället för den bredd som ges i uppdrag till olika 
nämnder i stället borde koncentrera på enkla, lätt uppföljbara mål som i första hand 
utgår från kommunstyrelsens arbete. 
Det är också en stor brist att i arbetet att ta fram planen har välfärdssektorn i stort sett 
bortsetts från, som en viktig del av Uppsalas näringsliv. I de nämnder som har störst 
andel av kommunens upphandlade verksamhet (vård och omsorg) har programmet och 
handlingsplanen över huvud taget inte behandlats vid nämndens sammanträden. 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Företag skapar arbetstillfällen, ekonomisk tillväxt och skatteintäkter som i förlängningen 
finansierar skola, vård och omsorg. Därför är ett livskraftigt näringsliv i Uppsala av stor 
vikt. Därför måste dialogen mellan näringsliv, civilsamhälle, universitet och kommun öka. 
Gårdagens sammanträde med näringslivsrådet visade sig mycket givande och gav 
upphov till en rad inspel om förbättringsidéer gällande näringslivsprogram och 
handlingsplan för 2024–2027. Liberalerna ser därför att dessa omhändertas och yrkar 
därför återremiss i ärendet. 
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§ 51  

Riktlinje för informationssäkerhet, dataskydd 
och cybersäkerhet 
KSN-2023-03218 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att fastställa förslag till riktlinje för informationssäkerhet, dataskydd och 
cybersäkerhet i ärendets bilaga 1 

Sammanfattning 

Sedan tidigare finns en riktlinje för informationssäkerhet beslutad av kommun-
styrelsen med diarienummer KSN-2019-0350. Syftet med den uppdaterade riktlinjen är 
att skapa tydligare förutsättningar för ett systematiskt och integrerat arbete med 
informationssäkerhet, dataskydd och cybersäkerhet i kommunkoncernen. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 27 februari 2024 § 44 
• Tjänsteskrivelse daterad 18 januari 2024. 
• Bilaga 1, Förslag till riktlinje för informationssäkerhet daterad 18 januari 2024. 

Yrkanden 

Kent Kumpula (SD) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Särskilda yttranden 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Centerpartiet anser att det är av yttersta vikt att en riktlinje för informationssäkerhet, 
dataskydd och cybersäkerhet nu kommer på plats. Hot i digitala miljön kan idag utgöras 
av både organiserad brottslighet och statsstödda hackergrupper vars verksamhet kan 
innebära hybridkrigföring. Flera svenska kommuner och myndigheter har redan 
drabbats av omfattande IT-attacker varför detta är ett hot att verkligen ta på allvar. IT-
säkerhet utgör en frontlinje där kommunerna måste stå betydligt bättre rustade än idag. 

Kent Kumpula (S) lämnar följande särskilda yttrande: 
Cyberbrottsligheten är ett växande systemhot som riskerar att äventyra kommunens 
välfärdsuppdrag. Det är bra att kommunen uppdaterar sin riktlinje för att tydligt 
inkludera dataskydd och cybersäkerhet. Vi vill än en gång poängtera behovet av att all 
samhällskritisk verksamhet ska kunna utföras analogt. Vi vill även påpeka att all 
samhällskritisk personal regelbundet behöver övas i krishantering och analogt arbete på 
en operativ nivå. Den teknologiska utvecklingen, en digital brottslighet och oro i vår 
omvärld, visar på att vår verksamhet måste kunna hantera även de värsta former av 
störningar. 
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§ 52  

Svar på motion om ljuskonstverk vid 
Flogstamasten från Stina Jansson och Lovisa 
Johansson (FI) 
KSN-2022-02698 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Sammanfattning 

Stina Jansson (FI) och Lovisa Johansson (FI) föreslår i en motion väckt 19 september 
2022 att  

• utreda möjligheten till ett ljuskonstverk vid Flogstamasten, 
• utreda hur ljuskonstverket kan vara självförsörjande på förnybar energi via 

exempelvis solceller. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 27 februari 2024 § 45 
• Tjänsteskrivelse daterad 23 februari 2024 
• Bilaga 1, Motion om ljuskonstverk vid Flogstamasten från Stina Jansson och 

Lovisa Johansson (FI) 
• Bilaga 2, Protokollsutdrag kulturnämnden 8 februari 2024 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag att avslå 
motionen. 
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§ 53  

Svar på motion om sysselsättning för 
långtidsarbetslösa från Lisen Burmeister (SD) 
med flera 
KSN-2023-01391 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Lisen Burmeister (SD) och Dominicus Bäckström (SD) föreslår i en motion väckt 24 april 
2023 

• att styret utreder möjligheterna för hur ett projekt med sysslor för de med 
ekonomiskt bistånd skulle kunna genomföras, samt 

• att Uppsala kommun har som målsättning att alla i arbetsför ålder och med en 
hälsa som tillåter ska sättas i någon form av sysselsättning ifall de uppburit 
försörjningsstöd i mer än ett år. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 27 februari 2024 § 46 
• Tjänsteskrivelse daterad 23 februari 2024 
• Bilaga 1, Motion om sysselsättning för långtidsarbetslösa från Lisen Burmeister 

(SD) med flera 
• Bilaga 2, Protokollsutdrag från arbetsmarknadsnämnden 2024-02-16  

Yrkanden 

Kent Kumpula (SD) yrkar bifall till motionen. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag att besvara motionen 
mot Kent Kumpulas (SD) yrkande att bifalla motionen och finner att kommunstyrelsen 
bifaller arbetsutskottets förslag att besvara motionen. 

Särskilda yttranden 

Kent Kumpula (S) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det gäller att se lösningarna, istället för att se problem. Det skulle till exempel kunna ses 
som en form av arbetsträning för de långtidsarbetslösa. Bara att få in rutinen att kliva 
upp på morgonen och ta sig till arbetsträningen för att där genomföra samhällsnyttiga 
sysslor i någon timme, vore bra och motiverande för den enskilde samtidigt som 
samhället får hjälp med sysslor. 
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§ 54  

Svar på motion om att inrätta en 
planberedning från Ehsan Nasari och Victor 
Zhao-Jansson (C) 
KSN-2023-01916 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med hänvisning till föredragningen. 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del 

2. att inrätta ett planeringsforum i enlighet med föredragningen. 

Sammanfattning 

Ehsan Nasari och Victor Zhao-Jansson (C) föreslår i en motion väckt 19 juni 2023 att 
kommunstyrelsen ges i uppdrag att inrätta en planberedning med deltagande av 
representanter från kommunstyrelsen samt berörda nämnder och bolag. Syftet skulle 
vara att ge djupare information om strategiska fysiska planeringsfrågor, säkerställa 
skilda perspektiv, hantera målkonflikter, stärka medborgarnas tillit till demokratin 
samt skapa förutsättningar för breda politiska överenskommelser. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 27 februari 2024 § 47 
• Tjänsteskrivelse daterad 25 februari 2024 
• Bilaga 1, Motion om att inrätta en planberedning från Ehsan Nasari och Victor 

Zhao-Jansson (C) 

  



Sida 52 (61) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-03-06 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
    

Yrkanden 

Ehsan Nasari (C), Therez Almerfors (M), Jonas Segersam (KD) och Jennie Claesson (L) 
yrkar bifall till föreliggande förslag. 

Kent Kumpula (SD) yrkar bifall till föreliggande förslag med 
en ändring av det planeringsforumet så att samtliga partier som har representation i 
kommunstyrelsen får delta i planeringsforumet med minst en representant per parti, så 
att inget enskilt parti blir utestängt från forumet. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Kent Kumpulas (SD) yrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter föreliggande förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget. 

Reservationer 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Det enda rimliga till ett planeringsforum är att samtliga partier som har representation i 
kommunstyrelsen får delta med minst en representant per parti, så att inget enskilt parti 
blir utestängt från forumet. Det vore ytterst anmärkningsvärt och ett fullständigt fiasko ur 
demokratisk synvinkel om Uppsalas näst största oppositionsparti utestängs från att 
kunna delta i planeringsforumet. 

Särskilda yttranden 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Uppsala kommun växer, och samhällsbyggnadsfrågorna kommer att vara högaktuella 
för en lång tid framöver. Det är också frågor som inte sällan polariserar och splittrar. 
Genom att ha en bra process för att hantera dessa frågor kan många konflikter 
förebyggas. Att Centerpartiets motion om att inrätta en Planberedning nu har fått gehör 
är bra för Uppsala kommuns framtida utveckling. Vi måste få en starkare demokratisk 
förankring av viktiga samhällsbyggnadsfrågor för att minska polariseringen i samhället. 
Vi hade gärna sett detta genomfört med just en beredning, för extra formell tyngd. Ett 
planeringsforum är dock ett steg i rätt riktning, varför vi bifaller kommunstyrelsens 
förslag och ser forumet som ett startskott för ökad transparens och bättre förankring av 
plan- och byggfrågor. 
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Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
Medborgardialogen har stor förbättringspotential i Uppsala kommun. Vi ska vara stolta 
att vi är en kommun som många människor vill flytta till i motsats till de kommuner som 
människor flyttar från. Men att växa förpliktigar.  
Bredare politisk förankring och tidigare och tydligare dialog med medborgarna är viktigt. 
Det sista marknadens aktörer efterfrågar är fler politiska lager som försvårar processer 
vilket ett organ utan beslutsmandat riskerar att få. Tid är pengar och vi ser vissa risker 
med att ledtiderna inte minskar utan ökar vilket också fördyrar byggandet i Uppsala. 
Från vårt perspektiv är det mest angelägna att dialog och process startar tidigare så att 
vi fattar bättre och mer välgrundade politiska beslut i dialog med Uppsalaborna. 
Exempelvis vore det mer effektivt ifall mark- och exploateringsutskottet tog ett större 
ansvar och kunde agera mer beredande för ökad dialog. För de som vill bygga i Uppsala 
är det en djungel att veta var i organisationen vilka beslut fattas som kommer att 
påverka deras planer. Här behöver kommunen bli tydligare, vi ska vara en partner, inte 
en motpart för de som vill bygga. 
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§ 55  

Svar på motion om idrottens dag från Stefan 
Hanna (UP) 
KSN-2023-02467 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att bifalla motionen, samt 
2. att uppdra till åt idrott- och fritidsnämnden att genomföra utredningen. 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del 

3. att förtydliga i ärendet att utredningen finansieras inom befintlig ram för 
idrott- och fritidsnämnden. 

Sammanfattning 

Stefan Hanna (UP) föreslår i en motion väckt 11 september 2023 att Uppsala kommun 
utreder om, och i så fall hur, ”Idrottens dag” kan etableras i Uppsala kommun. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 27 februari 2024 § 48 
• Tjänsteskrivelse daterad 6 mars 2024 
• Bilaga 1, Motion om idrottens dag från Stefan Hanna (UP) 
• Bilaga 2, protokollsutdrag från idrotts- och fritidsnämnden 12 februari 2024 

Yrkanden 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar: 
att uppdra åt idrott- och fritidsnämnden att genomföra utredningen, samt 
att förtydliga i tjänsteskrivelsen att utredningen finansieras inom befintlig ram för idrott- 
och fritidsnämnden. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag reviderat i 
enlighet med Erik Pelling (S) med fleras yrkande. 
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Särskilda yttranden 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Centerpartiet ställer sig mycket positivt i inrättandet av en idrottens dag. Att erbjuda alla 
barn en väg in i idrotten är viktigt av många anledningar. När en mer stillasittande 
tillvaro leder till en försämrad folkhälsa är idrott och rörelse en viktig del i det 
hälsofrämjande och förebyggande arbetet. Idrotten erbjuder också gemenskap och 
sammanhang, lär barnen att samarbeta och att följa regler. Det förebygger också att 
barnen dras ned i kriminalitet, vilket är ett alldeles för stort problem idag, speciellt i 
socioekonomiskt svaga miljöer. Att tillgängliggöra idrotten för fler har alltså många goda 
effekter och alla initiativ som bidrar till det ställer vi oss gärna bakom. 
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§ 56  

Delegationsbeslut till kommunstyrelsen 6 
mars 2024 
KSN-2022-02989 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckningen över delegationsbeslut till protokollet. 

Delegationsbeslut 

• Delegationsförteckning kommunstyrelsen 2024-02-01 till 2024-03-02 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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§ 57  

Anmälningsärenden till kommunstyrelsen 6 
mars 2024 
KSN-2024-00791 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckningen över anmälningsärenden till protokollet. 

Anmälningsärenden 

• Särskild partiaktivitet (V) 
• Protokoll från centrala samverkansgruppen, 2024-01-31 
• Månadsbrev EST februari 
• Ordförandebeslut 2024-03-01, Mål nr. 1308-24, ang. laglighetsprövning enligt 

kommunallagen 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
Vi har vid flera gånger under det förra året riktat kritik mot hur ordförandebeslut tas när 
kommunstyrelsens möten kunnat inväntats. Om beslut är så brådskande som angavs i 
detta fall bör ordföranden givet den kritik som framkommit och som fått gehör av 
domstol, informerat om detta. Dessutom hade vi önskat att allt material hade redovisats 
till kommunstyrelsen, överklagandet som ordförandebeslutet gällde var t.ex. inte bifogat.  
Vi menar att information om ärendets gång och hur man agerat bör ha informerats och 
förankrats i presidiet eller till kommunstyrelsens arbetsutskott. 
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§ 58  

Deltagande vid konferens och möten till 
kommunstyrelsen 6 mars 
KSN-2022-02989 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att bevilja deltagande för valda ombud och ersättare samt valda representanter 
vid Mälarting och rådsmöte 23-24 maj 2024, 

2. att bevilja deltagande för samtliga ledamöter i landsbygdsberedningen vid 
landsbygdsberedningens seminarium den 7 maj 2024, samt 

3. att bevilja deltagande för fyra ledamöter, två från styret och två från 
oppositionen, i landsbygdsberedningen vid landsbygdsriksdagen den 24-26 maj 
2024. 

Sammanfattning 

Detta är en sammanställning av aktuella inbjudningar till möten och konferenser. 
Förslag till beslut kommer från kommunstyrelsens ordförande. 

Beslutsunderlag 

• Bilaga 1, Program för Mälarting och rådsmöte 23-24 maj 2024 
• Bilaga 2, Inbjudan till landsbygdsseminarium 7 maj 2024 
• Bilaga 3, Anmälan Landsbygdsriksdag 24-26 maj 2024 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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§ 59  

Kvalificering för upphandling av 
entreprenaden för Uppsala spårväg 
KSN-2023-03352 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna inbjudan till kvalificering för att senare lämna anbud i 
upphandlingen av spårvägsentreprenaden enligt ärendets bilaga 1,  

2. att genomföra anbudsinfordran för kvalificering för deltagande i steg 1 av 
upphandlingen, samt 

3. att delegera till stadsbyggnadsdirektören att utse entreprenörer som 
kvalificerar sig till upphandlingen av spårvägen i steg 1 av upphandlingen. 

Deltar inte i beslut 

Ehsan Nasari (C) och Jonas Petersson (C) deltar inte i beslutet. 

Sammanfattning 

Med entreprenaden för Uppsala spårväg avses projektering och byggnation av de 
åtaganden som Uppsala kommun har enligt avtalet mellan Uppsala kommun och 
Region Uppsala kallat samverkansavtalet (S1) som beslutades i kommunfullmäktige 
den 13 december 2022 (§366).  

Upphandlingen görs i två steg där steg 1 är en kvalificering där anbudsgivare anmäler 
intresse och kontrolleras för att få ta del av anbudshandlingar till entreprenaden. 
Samtidigt kontrolleras att anbudsgivaren uppfyller kommunens ska-krav för 
uteslutningsgrunder samt att företaget uppfyller erfarenhetskraven.  

Steg 2 av upphandlingen innebär att entreprenörer som kvalificerat sig i enligt steg 1 
kan ta del av anbudshandlingarna och lämna anbud. Vidare kommer entreprenören att 
behöva visa på nyckelkompetenser i uppdraget. Anbuden utvärderas och tilldelning 
sker. 

Upphandlingssekretess gäller tills steg 2 är avslutat. Ärendet omfattar endast steg 1 i 
upphandlingen. 
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Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 27 februari 2024 § 49 
• Tjänsteskrivelse daterad 13 februari 
• Bilaga 1 Inbjudan totalentreprenad i samverkan för spårväg och infrastruktur. 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Jonas Segersam (KD) och Kent Kumpula (SD) yrkar avslag till 
föreliggande förslag. 

Jennie Claesson (L), Tobias Smedberg (V), Erik Pelling (S), Linda Eskilsson (MP), Eva 
Christiernin (S), Hanna Victoria Mörck (V), Asal Gohari (S), Erik Dagnesjö (S) och Ylva 
Stadell (S) yrkar bifall till föreliggande förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer föreliggande förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller förslaget. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Therez 
Almerfors (M) med fleras avslagsyrkande med följande motivering: 
Vi står fast vid vårt nej till spårväg och säger ja till en utveckling där trygghet och trivsel 
överordnas täthet och där uppsalaborna inkluderas tidigare i processer. Eftersom vi vill 
ta fram en ny fördjupad översiktsplan för södra Uppsala ser vi också framför oss ett annat 
reseunderlag för kapacitetsstark kollektivtrafik. Vi yrkade därför avslag till ärendet.   
Kommunen behöver ha en restriktiv hållning både när det kommer till nya och redan 
beslutade investeringar. Att avbryta projektet Uppsala spårväg, som innebär en 
miljardnota för Uppsalas skattebetalare, är en sådan nödvändig prioritering. 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Sverigedemokraterna förordar BRT istället för spårväg. BRT är ett mer flexibelt och 
mindre kostnadsdrivande alternativ till spårväg. Vi ser även stora risker i att ge sig in i 
detta enorma projekt. Vår kommun är i nuläget i en ekonomisk lågkonjunktur med en 
mycket osäker prisutveckling på marknaden. Vi kan förvänta oss att det kommer leda till 
både kostnadsökningar och framskjutna delar av projektet. Storskaligheten i projektet 
bygger på osäkra befolkningsprognoser, något som ökar risken för att brister i 
lokalförsörjningen och infrastrukturen antingen leder till över- eller underkapacitet i 
områdena. Det är alltså mycket oklart hur stor del av invånarna som faktiskt kommer 
nyttja spårvägen då vi i dagsläget inte vet hur många som kommer bo i de nybyggda 
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stadsdelarna. Spårvägen riskerar att bli överdimensionerad för det framtida behovet av 
kollektivtrafik, det är bättre är att investera i ett flexibelt alternativ som BRT. 

Särskilda yttranden 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Centerpartiet förordar en annan lösning för Uppsalas kollektivtrafik. Vi delar bilden av att 
det finns ett behov av en kapacitetsstark och effektiv kollektivtrafik, men vi vill se ett 
system som både är flexibelt och tjänar hela Uppsala stad. Dessutom innebär 
spårvägsprojektet i sin nuvarande utformning stora risker för får både känsliga 
naturvärden och stadens dricksvatten i och med den planerade bron över Fyrisån. Med 
anledning av dessa ställningstagande avstår vi från att delta i beslutet. 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Efter många års utredningar är det äntligen dags att påbörja byggandet av spårväg. 
Uppsala är en av landets snabbast växande kommuner och det är glädjande att vi nu tar 
nästa steg för att säkra en pålitlig och hållbar kollektivtrafik för Uppsalaborna. 
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